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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 26 juni 1959
*'s Morgens te 10 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President De Quay en de Ministers Van Aartsen, Beerman (alleen
'smorgens), Van den Bergh, Cals, Klompé, Korthals, Luns (bij de punten 1, 2, 3a - 3h en 15),
Marijnen, De Pous, Van Rooy, Toxopeus en Zijlstra.

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

2. Ingekomen stukken en mededelingen
a. Liquidatie van Zaken Overzee (#Zie ook notulen MR 20/7/59, punt 2e.)
De Minister-President deelt naar aanleiding van de bespreking in de constituerende vergadering
inzake de liquidatie van het departement van Zaken Overzee mede, dat hij een brief heeft
ontvangen van het Tweede Kamerlid De Graaf, die ervoor pleit de zorg voor Nederlands-
Nieuw-Guinea niet bij Binnenlandse Zaken onder te brengen. Hij zou het liefst Zaken Overzee
voor wat Nieuw-Guinea betreft niet willen opheffen, maar indien hiertoe toch wordt besloten dit
onderdeel onder de Minister-President willen stellen. Spreker heeft gedacht over de suggestie om
zowel de zaken van de West als die van Nieuw-Guinea bij de Minister-President te brengen,
maar het eerste is bezwaarlijk met het oog op de interne appelprocedure van het statuut, terwijl
hem het tweede niet wenselijk voorkomt. De Raad is van hetzelfde gevoelen.

Minister Klompé stelt de vraag welke overwegingen Minister Toxopeus heeft om
eventueel geen staatssecretaris voor Nieuw-Guinea voor te stellen. De Minister-President acht het
wenselijk wel een staatssecretaris voor Nieuw-Guinea aan te trekken. Dit accentueert het
bijzondere karakter van de zorg voor Nieuw-Guinea. Minister Van Aartsen is eveneens van
oordeel, dat het beter is een staatssecretaris voor deze taak te benoemen, anders maakt men op
de buitenwereld licht de indruk Nieuw-Guinea bij Binnenlandse Zaken te hebben weggestopt.
Minister Beerman vindt de gedachte van Mr. De Graaf om Nieuw-Guinea bij Algemene Zaken
onder te brengen niet zo onjuist, omdat dit de zaak tegenover Indonesië minder scherp zou
stellen. Minister Korthals is het eens met de Minister-President; er is hierover reeds een beslissing
genomen. Thans staat men alleen voor de vraag of na de overgang naar Binnenlandse Zaken al
of niet een staatssecretais zal worden benoemd. Spreker meent, dat Minister Toxopeus dit moet
nagaan, maar niet moet vergeten de hoeveelheid werk, die Nieuw-Guinea nog meebrengt.
Minister Zijlstra onderstreept wat Minister Korthals heeft gesteld. Er zijn argumenten aan te
voeren om deze sector bij Algemene Zaken onder te brengen, maar er is beslist, dat het naar
Binnenlandse Zaken zal overgaan. Spreker meende ook, dat een beslissing was genomen een
afzonderlijke staatssecretaris hiervoor aan te trekken. Deze zal ook een intensiever contact met
de betrokken departementen (EZ; LV; Def.) kunnen leggen bij de uitvoering van zijn taak.
Minister Toxopeus heeft niet gezegd, dat hij beslist geen staatssecretaris voor Nieuw-Guinea wil
hebben, maar hij wil dit nog nader overwegen. De overgang van deze zaken naar Binnenlandse
Zaken is bij het overleg tussen de betrokken Secretarissen-Generaal ook wat anders geworden
dan hij aanvankelijk veronderstelde. De Minister-President begrijpt, dat Minister Toxopeus deze
kwestie nog even wil bezien. Spreker meent, dat er verschillende omstandigheden zijn, die het
benoemen van een staatssecretaris voor dit deel van de staatstaak wel wenselijk doen zijn.

Spreker stelt vervolgens een ontwerp-besluit aan de orde inzake de overgang van
zaken van Suriname en de Antillen naar de Vice-Minister-President, Minister van Verkeer en
Waterstaat, en van de zorg voor Nieuw-Guinea naar de Minister van Binnenlandse Zaken.
Minister Luns acht het niet wenselijk tot overbrengen van de zaken van Nieuw-Guinea naar
Binnenlandse zaken over te gaan, voordat bekend is wie als staatssecretaris zal worden benoemd.
Minister Zijlstra stelt de vraag in hoeverre deze liquidatie haast heeft. Minister Korthals licht toe,
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dat er uit de Kamer aandrang is uitgeoefend om het rapport te bespreken van de parlementaire
missie, die vorig jaar een bezoek aan Nieuw-Guinea heeft gebracht. Minister Luns acht dit een
bedenkelijk rapport; als men het in de Kamer toch wil bespreken, zal men dat alleen in de
betrokken commissie moeten doen.

Minister Zijlstra stelt voor, dat de zaken van Suriname en de Antillen van Zaken
Overzee naar de vice-minister-president overgaan en dat de minister van Binnenlandse Zaken tot
minister van Zaken Overzee a.i. wordt benoemd, waardoor de liquidatie van het ambtelijk
apparaat ook op de goede plaats komt. De Minister-President stelt voor, dat hij in deze zin een
nieuw ontwerp-besluit ter behandeling in de volgende vergadering zal laten opstellen en
rondzenden. De Raad verklaart zich hiermede akkoord.

Minister Toxopeus zou bij het overgaan van de zaken van Nieuw-Guinea naar zijn
departement de naam Binnenlandse Zaken ongewijzigd willen laten. De Raad stemt hiermede in.
- - -
h. Bespreking in Repatriëringscommissie over spijtoptanten e.d.
Minister Beerman heeft het verzoek van de Repatriëringscommissie gekregen op 7 juli een
bespreking bij te wonen over de kwestie van de spijtoptanten. Spreker kan naar deze vergadering
gaan en de discussie aanhoren, maar men zal dan wel teleurgesteld zijn, dat hij zich niet erin
verdiept heeft. Het betreft hier echter een met sentimenten geladen kwestie. Het tussenkabinet
heeft besloten voor de interimperiode ten hoogste 150 spijtoptanten per maand toe te laten. Er
zijn 35.000 spijtoptanten. Het is moeilijk richtlijnen omtrent de toelating uit te voeren, omdat in
Indonesië geen personeel hiervoor aanwezig is.

De Minister-President acht een ruimer toelatingsbeleid niet aanvaardbaar.
Minister Luns heeft deze kwestie eerder reeds met Mr. Romme besproken,

waarbij hij erop gewezen heeft, dat mede in verband met consequenties voor Chinezen e.a. in
Indonesië een wijziging van het beleid ten aanzien van de spijtoptanten niet mogelijk is. Minister
Zijlstra voegt hieraan toe, dat als men de genoemde aantallen laat overkomen hiervoor bepaald
een nieuwe belastingheffing nodig is. Als de Regering voor aandrang in de Kamer zwicht, zal zij
ook een belastingmaatregel moeten voorstellen.
- - -


